
 

 

 

Reactie Aeres Hogeschool op de AMvB en ministeriele regeling voor de Toets Anderstalig Onderwijs 
(TAO) 

 

Aeres steunt de gedachte dat het Nederlandse onderwijsbestel doelmatig behoort te zijn en dat dit 
ook geldt voor het internationale onderwijs. De Toets Anderstalig Onderwijs (TAO) zoals die nu is 
voorgesteld is wat Aeres betreft niet de juiste manier om het gewenste doel te bereiken. Graag 
lichten we dat in deze reactie verder toe. 

Wereldwijd zijn er complexe vraagstukken, waar geen eenvoudige oplossingen zijn. Het zijn 
vraagstukken die ook Nederland raken en die vragen om systeemtransities. Aeres wil mensen 
opleiden die een rol kunnen spelen in die transities. Dit vraagt onderwijs met een blik op de wereld, 
waarbij de wereld de klas in komt en de student de wereld in stapt. Door dit internationale onderwijs 
zijn onze studenten de veranderaar die nodig zijn voor deze mondiale en complexe vraagstukken. 
Daarom is het belangrijk dat we ook in de toekomst studenten op kunnen leiden in een 
internationale context en daarmee in een taal anders dan het Nederlands. 

Aeres is al 50 jaar actief in internationaal onderwijs, de agrarische sector heeft altijd een sterke 
internationale oriëntatie gehad wat onder andere terug te zien is in de export van agrarische 
producten waar Nederland al jaren koploper is. “Nederland, het kleine land dat de wereld voedt” of 
“Nederland, het land waar ondernemers in de (internationale) agrifood miljonair zijn”. Dit is hoe men 
naar Nederland kijkt en om die reden is de Nederlandse kennis gewild maar ook van groot belang 
voor die wereld in transitie. Door samen te werken met Europese hoger onderwijs instellingen 
dragen we bij aan het Europese besef van onze Nederlands student maar bouwen we ook mee aan 
een sterk Europa. Er zijn veel conflicten in de wereld, vaak om voedsel of water, met als gevolg 
mensen die op de vlucht slaan. Dit raakt Nederland ook. Door onze kennis te delen buiten Europa 
hopen we een bijdrage te leveren aan een sterkere agrifood business en een gezondere 
leefomgeving op andere plekken op de wereld.  

Internationalisering is een onlosmakelijk onderdeel van het onderwijs dat Aeres aanbiedt. Aeres 
heeft de volgende bezwaren ten aanzien van de AMvB en TAO zoals die nu voorgesteld is: 

 Het is duidelijk dat de problemen dichtbij huis vragen om aandacht en oplossingen. De 
toename van internationale studenten bij universiteiten vraagt om bijsturing.  De 
internationale instroom in het hbo is echter al jaren stabiel. Binnen Aeres is slechts 5% van 
de totale student populatie van bachelor- en AD studenten ingeschreven in internationale 
Engelstalige tracks. De impact van de maatregelen staan daarmee niet in verhouding tot de 
realiteit binnen ons onderwijs 

 De hogescholen hebben een voorstel gedaan tot zelfregie. Daar is een cap voor HEO 
afgesproken, omdat het HEO binnen de hogescholen de hoogste aantal internationale 
studenten heeft. De afspraken voor zelfregie achten wij doeltreffend en afdoende. 

 In hetzelfde voorstel tot zelfregie is de agro en food sector genoemd als uitzondering, graag 
zouden we dit terug willen  



 De Engelstalige bachelors zijn internationale tracks en betreft het ook vrijwel altijd onderwijs 
voor zowel Nederlandse als internationale studenten, waarbij de Nederlandse student 
bewust kiest voor de internationale track met het oog op het toekomstig beroep.  
De maatregelen die voorgesteld worden zullen tot minder internationaal onderwijs leiden en 
beperking van mogelijkheden voor Nederlandse studenten om zich voor te bereiden op hun 
toekomstige baan binnen het internationale speelveld.  

 In eerdere communicatie werd de agrifood sector als tekort sector gezien. Dit zien we niet 
meer terug. Ook in de zelfregie vanuit de hogescholen is agrifood als uitzondering genoemd. 

 De TAO leidt tot een proces dat veel van onze resources gaat vragen en deze staat niet in 
verhouding tot het aantal studenten. Dit gaat niet de problemen in de maatschappij oplossen 
maar gaat wel gevolgen hebben voor de Nederlandse student die zich minder op de 
internationale aspecten van hun toekomstige baan kunnen richten. Ook het Nederlandse 
bedrijfsleven zal hier de gevolgen van ondervinden omdat zij graag onze internationale 
afgestudeerden in dienst nemen.  
 
Het is jammer dat de Gedragscode Internationale Student die in 2006 is ingezet voor 
zelfregulering niet heeft kunnen voorkomen dat we in deze situatie terecht zijn gekomen. 
Het voorstel tot zelfregie in het hoger onderwijs is ons ziens afdoende en verdient een kans. 
De TAO is een enorm zwaar middel waarvan de schade voor ons land als kennisland in de 
wereld vele malen groter zal zijn dan het effect dat de maatregel beoogd te hebben. Het 
politieke debat over de aanwezigheid van de internationale student in het Nederlands 
onderwijs heeft al tot negatieve publiciteit en teruglopende instroom geleid. Het advies van 
de Raad van State om de TAO niet voor het hbo te laten gelden is niet overgenomen. Dit is 
naar onze mening een gemiste kans. We willen u vragen om dit te heroverwegen en het 
bestaand aanbod in het hbo buiten de AMvB en TAO te laten. 


